
Protokół Nr LI/2018

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  25 września 2018 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  LI  sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wicestarostę  Powiatu  Kętrzyńskiego  –  Pana  Łukasza
Wiśniewskiego,  Wójta  Gminy Barciany –  Ryszarda  Kozyrę,   Skarbnika  Gminy –  Iwonę
Bepirszcz. Powitała  członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na  podstawie  listy  obecności
stwierdziła quorum – 14 obecnych Radnych, wyjaśniając przy tym, że nieobecna jest radna
Jolanta Koryga.  

Powitała  następnie  przybyłych  uczniów,  rodziców,  nauczycieli,  dyrektorów,  sołtysów,
komendanta gminnego OSP, mieszkańców naszej  gminy,  którzy zechcieli  wziąć udział  w
obradach  sesji,  powitała  Panią  Beatę  Górską  –  członka  Izby  Rolniczej.  Powiedziała,  że
nieobecna jest pani Ewa Bilska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drogoszach, Pani Iwona
Spodyniuk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Windzie, Pani Bożena Radawiec – Dyrektor
Publicznego  Przedszkola  Samorządowego  w  Barcianach,  Pan  Paweł  Oracz  –  Kierownik
Zakładu  Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i  Gospodarki  Mieszkaniowej,  z  powodu  pełnionych
obowiązków służbowych. Wyjaśniła, że telefonował do niej Komendant Powiatowy Policji
Pan Dariusz Ślęzak także przepraszał za nieobecność.  

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół
z L sesji z dnia  30 sierpnia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem
protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  13  radnych,  głosów  przeciw  nie  było,  1  radny
wstrzymał się od głosu.  

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że zgod-
nie z § 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z ma-
teriałami 14 dni  przed sesją.  Następnie dodała,  że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można
przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął
wniosek Wójta Gminy Barciany, który przedstawiła, a następnie poddała ten wniosek pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 14 głosami za. Następnie Prze-
wodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko przedstawiła porządek obrad po
zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy.
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4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Wręczenie nagród Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady Gminy Barciany.

8. Wręczenie stypendiów Funduszu Stypendialnego „Bartek”.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na 
lata 2018-2031.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania powiatu  kętrzyńskiego z za-
kresu zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2018/2019 na terenie Gminy Bar-
ciany.

12. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskie-
mu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1590N Rodele – Ogródki – 
Srokowo  na odcinku Rodele – Dębiany”.

13. Projekt uchwały w sprawie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków dla Parafii p. w. Nie-
pokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Wnioski mieszkańców. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad.

Ad 5.  Przewodnicząca Rady Gminy –Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
złożoną informację.

Ad  6. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Agnieszka Kuczewska:

- zgłosiła potrzebę wysypania alejki na cmentarzu w Windzie, ponieważ może być błoto na
Święto Zmarłych oraz poprosiła o skoszenie trawy na cmentarzu, bo ostatnie nie było zbyt
dobre;
- zgłosiła naprawę drogi wojewódzkiej na 591 w Windzie, są koleiny i gdy popada deszcz to
stoi tam woda i trudno poruszać się chodnikiem, bo samochody chlapią przejeżdżając;
- zgłosiła interpelację dot. przygotowania dróg gminnych do sezonu zimowego tj.: 125058N,
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125054N i na tej drodze naprawa mostu, bo ulewa wymyła tam grunt i jest dziura  oraz droga
125055N i droga do lasu , bo to są drogi, którymi porusza się albo autokar albo mleczarka;
-  zgłosiła  następnie,  że  przy  drodze powiat.  Nr  1584N  po  ostatnich  wiatrach  wycięte
zakrzaczenia znajdowały się na jezdni i tylko jeden pas drogi był przejezdny, pozostawione
zakrzaczenia stanowią zagrożenia;
- w ubiegłym miesiącu zgłaszała interpelację dot. drogi Nr 1727N  Winda – Nowa Różanka
w  sprawie  ubytków  w  nawierzchni,  nie  uzyskała  żadnej  odpowiedzi,  a  dziury  są  coraz
większe.  

Radny Piotr Drozd:
- złożył interpelację na piśmie ( w załączeniu) w sprawie udrożnienia rzek płynących przez 
Gminę Barciany;
- zapytał, dlaczego  mimo wielokrotnych zgłoszeń brak jest wyrównania dróg gminnych w 
sołectwach Silginy, Krelikiejmy Solkieniki, Momajny; radny wyjaśnił, że prace nie zostały 
wykonane, Pan Kierownik twierdzi, że nie ma czasu, a niewiele trzeba, podrównać zadolenia,
bo są już tak duże, że stoi woda, a materiał jest wypłukiwany i później trzeba będzie dużo 
więcej dołożyć;
- poinformował, że dużo wcześniej radny zgłaszał do Pana Oracza fakt uszkodzonego mostu
w Silginach na rzece Liwna, prosił o wykonanie kosztorysu, sołectwo chciało dołożyć środki
z funduszu sołeckiego, wyremontowali własnymi siłami, a Pan Oracz do dnia dzisiejszego
kosztorysu nie wykonał;
-  pytał  się  wcześniej  o  most  w  miejsc.  Asuny,  który  też  miał  być  zrobiony,  a  do  dnia
dzisiejszego nie wykonany;
- w sierpniu zgłaszał do Pana Oracza o zabezpieczenie przystanku w miejsc. Krzeczewo przy 
nowej drodze - blaszany przystanek, przy którym ktoś oberwał blachy, wiszą na „włosku”, 
prosił aby zabezpieczyć, do dnia dzisiejszego nie zrobione.

Radny Robert Gastołek:
- zgłosił interpelacje dotyczącą zebrania poboczy oraz wykopania rowu na drodze gminnej w 
Dębianach (tzw. kolejka) w kierunku do mostu. Dodał, że pozostał odcinek koło Pana Draba-
rza. Wyjaśnił, że tam gdzie jeździ mleczarka i droga jest mocno eksploatowana.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski:
- powiedział, że przybywając na dzisiejszą sesję, został zaproszony przez Dyrektora tutejszej
Szkoły Podstawowej na „starą” salę gimnastyczną, która jest wyłączona z użytkowania. Wi-
dok jest bardzo niezadowalający. Powiedział, że trzeba pilnie zabezpieczyć dach - już teraz
przeznaczyć na to środki. Dodał, że pozostawienie dachu w takim stanie, wygeneruje większe
środki.    

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że
kolejnym punktem obrad sesji jest wręczenie nagród Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady
Gminy Barciany. Powiedziała, że sesje Rady Gminy zwyczajowo odbywają się w budynku
Urzędu Gminy. Ze względu na to, że obecna sesja jest szczególna, sesja została zaplanowana
w większym pomieszczeniu, w hali sportowej. 
 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
regulamin  jest  bardzo  restrykcyjny,  nie  mniej  jednak  pogratulowała  wszystkim,  licznie
zebranym uczniom. 
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy wspólnie z Wójtem Gminy Barciany – Ryszardem
Kozyra,  dokonała  wręczenia  nagród  uczniom  oraz  podziękowania  nauczycielom
prowadzącym.

 

Głos zabrał Wójt Gminy – Ryszard Kozyra, który pogratulował wyróżnionym uczniom oraz
nauczycielom. Powiedział, że zarówno Wójt jak i Rada doceniają te osiągnięcia, szczególnie,
gdy promocja sięga poza teren naszej Gminy.  Pogratulował rodzicom za zaszczepianie pasji,
motywacji,  uczniom  i  nauczycielom  prowadzącym.  Życzył  powodzenia  w  osiąganiu
sukcesów.

 

Przewodnicząca Rady Gminy przyłączyła się do gratulacji dla rodziców, bo wie ile znaczą
dla nich osiągnięcia dzieci.

Następnie   Przewodnicząca  Rady  Gminy  przekazała  podziękowania  w  imieniu  Pana
Stanisław Tołwińskiego  Prezesa  Zarządu Aeroklubu Krainy Jezior  za udział  delegacji  w
Apelu Pamięci na lotnisku w Wilamowie dla:

-  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Barcianach  –  na  ręce  Komendanta  Pana  Franciszka
Kopciucha,

- Szkoły Podstawowej w Mołtajnach – na ręce Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mołtajnach
– Pani Anny Smakosz,

- Szkoły Podstawowej w Windzie – na ręce nauczycielki Pani Marty Niskiej,

- delegacji z samorządu Gminy Barciany na ręce Wójta Gminy – Ryszarda Kozyra.

 

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że
kolejnym  punktem  obrad  dzisiejszej  sesji  jest  wręczenie  stypendiów  Funduszu
Stypendialnego „Bartek”.

 

Głos  zabrał  Prezes  Stowarzyszenia  Barciańska  Inicjatywa  Oświatowa  –  pan  Witold
Bogdanowicz, który powiedział, że stypendia „Bartka” są wręczane po raz 20. Podziękował
dla tych wszystkich, którzy dokładają swoją cegiełkę do tych środków. W tym roku stypendia
przyznane  zostały  w  dwóch  kategoriach  -  szkół  podstawowych  i  gimnazjum oraz  szkół
średnich. Powiedział, że już od dwóch lat nie wspiera stowarzyszenia Fundacja Batorego, ale
corocznie  wspiera  Gmina  Barciany.  Zaprosił  na  Święta  Pieczonego  Ziemniaka,  które
odbędzie  się  już  w  najbliższą  sobotę.  Poprosił  o  przybycie  na  to  święto  i  udział  w
konkursach, bo środki trafiają na fundusz stypendialny Bartek. Następnie, wspólnie z  panią
Haliną  Piórkowską  –  przewodniczącą  komisji  stypendialnej  oraz  Wiceprezesa
Stowarzyszenia  –  Wiesławą  Małgorzatą  Kłaczko  –  Dyjas  wręczyli  stypendia  dla
stypendystów.

 

Przewodnicząca Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zarządziła następnie
15 minutową przerwę.
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Rozpoczęcie  drugiej  części  obrad  sesji  prowadził  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –
Wiesław Gajdowski.  

Ad.  9 -  10.  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski powiedział,  że
kolejnymi  punktami  obrad są  projekt  uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że  zmiany Wieloletniej  Prognozy
Finansowej wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła następujące zmiany w budżecie:

Dochody:

Dokonuje się przesunięć pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami o kwotę 5.000 zł. -
wpływy z różnych dochodów na wpływy od podatku dochodowego od osób prawnych –
kwota 5.000,00zł.  

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z dnia 24 września br. zwiększa
się plan dochodów na realizację zadań z zakresu świadczeń rodzinnych, zasiłków dla opieku-
nów oraz alimentów – kwota 6.687,00 zł. 

W związku z decyzją  Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z  dnia 17 września 2018 r.
zwiększa się plan dochodów w rozdziale 01095 § 2010 na zwrot podatku akcyzowego zawar-
tego w cenie oleju napędowego dla rolników kwota dotacji celowej 1.270,19 zł.

W związku z podpisaniem umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej zwiększa się plan dochodów o kwotę 21.500 zł na dofinansowanie zadania
„Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Barciany”.

W związku z podpisaniem umowy z Ministerstwem Sprawiedliwości zwiększa się plan do-
chodów o kwotę 36.000,06 zł na zakup sprzętu ratownictwa w imieniu własnym na rzecz
ochotniczych straży pożarnych (projekt OSP Barciany).

W związku z realizacją przez Publiczne Przedszkole Samorządowe w Barcianach projektu
„Barciany stawiają na przedszkolaków” zwiększa się również plan dochodów na realizację
zadania w kwocie 193.084,73zł.

Wydatki

Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mołtajnach tworzy się zadanie inwesty-
cyjne pn. „Modernizacja stołówki szkolnej w Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Moł-
tajnach” kwota 1.630,00 zł – środki przesunięte z budżetu szkoły z zakup materiałów i wypo-
sażenia.  Dodatkowo Pani Dyrektor zwiększa  o 400 zł na wydatki osobowe niezaliczane do 
wynagrodzeń  w rozdziale specjalnej nauki, a zwiększa w wynagrodzeniu  osobowym pra-
cowników.

Na wniosek Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach dokonuje 
się zmian w rozdziale 85202 Domy Pomocy Społecznej zmniejszając plan wydatków w § 
4330 zakup usług przez jst od innych jst kwota 10.130 zł, w rozdziale 85295 kwota 2.970 zł, 
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w rozdziale 85504 kwota 500 zł, a zwiększając plan wydatków w rozdziale 85219 ośrodki 
pomocy społecznej kwota 9.000, w rozdziale 85295 zł, w rozdziale 85504 kwota 700 zł oraz 
w rozdziale 85510 kwota 3.900 zł.

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z dnia 24 września br. zwiększa
się plan wydatków na realizację zadań z zakresu świadczeń rodzinnych, zasiłków dla opieku-
nów oraz alimentów – kwota 6.687,00 zł. 

Na wniosek Pana Dyrektora Szkoły Podstawowej w Barcianach zwiększa się plan wydatków
w rozdziale 80101 o 21.000 zł, a zmniejsza się w rozdziale 80110 o 11.000 zł oraz w roz-
dziale 85401 o kwotę 10.000 zł.

W związku z realizacją  projektu przedszkolnego zwiększa się również plan wydatków na re-
alizację zadania w kwocie 193.084,73zł.

W związku z decyzją wojewody zwiększa się plan wydatków w rozdziale 01095 o kwotę 
1.270,19 zł.

W związku z podpisaniem umowy zwiększa się plan wydatków na usuwanie wyrobów za-
wierających azbest kwota 21.500 zł.

W związku z podpisaniem umowy zwiększa się plan wydatków na zakup sprzętu ratownic-
twa w imieniu własnym na rzecz ochotniczych straży pożarnych o kwotę 36.000,06 zł.

W urzędzie gminy dokonuje się przesunięcia pomiędzy działami rozdziałami, paragrafami.

Tworzy się nową inwestycję o nazwie „Budowa wodociągu do budynku mieszkalnego w 
miejscowości Kiemławki Małe środki na inwestycję pochodzą z inwestycji „Przebudowa 
ulic Szkolna, Młynowa, Mickiewicza, Kościelna i Plac Wolności w Barcianach I etap” .

Rezerwę ogólną w kwocie 29 tys przekazujemy  na naprawę drogi w Gesikach uszkodzonej
po ulewach na początku września. 

Tworzymy nowe zadanie inwestycyjne – Modernizacja stołówki szkolnej w Szkole Podsta-
wowej w Mołtajnach 1.630,00 zł. 

W związku z wnioskiem sołectwa Barciany zmniejszamy plan wydatków na naprawę znisz-
czeń na terenie sołectwa – 1.660,50 zł , a zwiększamy na zadanie zakup koszy betonowych –
1.660,50 zł.  

Fundusz sołecki Gęsie Góry – zmniejszenie z  zadania Uroczyste otwarcie świetlicy w Gę-
sich Górach  o 528 zł a zwiększenie na ogrodzenie placu zabaw w Gęsich Górach.

Fundusz sołecki w Suchawie – zmniejszenie 330 zł na zakup energii elektrycznej , wspiera-
nie i upowszechnianie idei samorządowej – Dożynki gminne 420 zł, a zwiększając na zakup
namiotu promującego sołectwo oraz koszt transportu, wywóz nieczystości ze świetlicy – 750
zł.

Fundusz sołecki Skierki – zmniejszenie 200 zł na zakup materiałów na utrzymanie terenów
zielonych w sołectwie Skierki, zwiększenie na przegląd placu zabaw 200 zł.
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Fundusz sołecki Asuny – sołectwo zmniejsza środki na wspieranie i upowszechnianie idei sa-
morządowej czyli promocja sołectwa podczas Asuniady o 500 zł, zmniejszenie o 14.650,04 
zł na zagospodarowanie terenu gminnego wokół świetlicy wiejskiej w Asunach, a zwiększe-
nie na opracowanie dokumentacji projektowej na budowę sieci sanitarnej wraz z budową 
oczyszczalni ścieków w miejsc. Święty Kamień. Zwiększenie środków na zagospodarowanie 
terenu wokół stawku w miejsc. Duje – 3.471,24 zł oraz przegląd placu zabaw w miejsc. 
Święty Kamień – 200 zł.

Fundusz sołecki Frączkowo – zmniejszenie na wspieranie i upowszechnianie idei samorządo-
wej  Dożynki gminne o 668,56 zł, a zwiększenie na doposażenie świetlicy wiejskiej o 578,56
oraz odprowadzenie ścieków ze świetlicy wiejskiej we Frączkowie 90 zł.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski podziękował za omówienie. Dodał,
że wczoraj odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na którym zmiany te były przedstawiane.
Zapytał, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie zgłoszono. Powiedział, że podczas wspólnego
posiedzenia  komisji  były  wydane  opinie.  Poprosił  Przewodniczących  Komisji  o
przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie zmian
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że  7 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało   projekt
uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-
2031.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski podziękował  za  przedstawienie
opinii, odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Barciany na lata 2018-2031, a następnie poddał go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się
nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski poprosił Przewodniczą-
cych Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2018 rok.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
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zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

   

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że   7 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało   projekt
uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  na  2018  rok,  po  czym  poddał  go  pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 

Ad 11.  Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski   powiedział, że kolejnym 
punktem obrad jest  projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania powiatu  kę-
trzyńskiego z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2018/2019 na tere-
nie Gminy Barciany. Poprosił Wójta Gminy o omówienie tego projektu.
 
Wójt Gminy – Ryszard Kozyra  Powiedział, że taka praktyka była prowadzona kilka lat temu
w ramach zadania zleconego. Po przerwie w wyniku negocjacji,  Gmina Barciany ponownie
przejmuje  obowiązki  utrzymania  zimowego  dróg  powiatowych.  Wyjaśnił,  że  Gmina
wyliczała, jaki jest średni koszt utrzymania kilometra drogi. To było mnożone przez liczbę
kilometrów dróg powiatowych i w takiej kwocie były przekazywane środki z Powiatu dla
Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  poprosił o zabranie głosu obecne-
go Wicestarostę Powiatu Kętrzyńskiego – Pana Łukasza Wiśniewskiego. 

Wicestarosta  Powiatu Kętrzyńskiego – Pan Łukasz Wiśniewski odpowiedział,  że jest  jest
zgoda stron, jest porozumienie, a jeżeli jest zgoda to można wiele wspólnie zdziałać. Powra-
camy do współpracy, tak jak to było wcześniej. Bo jeżeli ma być lepiej to dlaczego by nie
iść właśnie w tym kierunku.      

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  podziękował  za  omówienie.
Zapytał,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosił  Przewodniczących
Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania
powiatu  kętrzyńskiego  z  zakresu  zimowego  utrzymania  dróg  powiatowych  w  sezonie
2018/2019 na terenie Gminy Barciany.

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały  w sprawie
przyjęcia do realizacji zadania powiatu  kętrzyńskiego z zakresu zimowego utrzymania dróg
powiatowych w sezonie 2018/2019 na terenie Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  zadania  powiatu  kętrzyńskiego  z  zakresu  zimowego
utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2018/2019 na terenie Gminy Barciany.
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Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały
w  sprawie przyjęcia  do  realizacji  zadania  powiatu  kętrzyńskiego  z  zakresu  zimowego
utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2018/2019 na terenie Gminy Barciany, po czym
poddał  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13 radnych głosowało  za  przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik
do protokołu).

Ad 12.   Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że kolejnym
punktem obrad jest  projekt uchwały  w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na  realizację  zadania  „Przebudowa drogi  powiatowej  nr  1590N Rodele  –
Ogródki – Srokowo  na odcinku Rodele – Dębiany”.  Poprosił  Wójta Gminy  o omówienie
tego  projektu uchwały.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że  środki na ten cel 
zostały wprowadzone do budżetu i zabezpieczone już w kwietniu. Zadanie zostało zrealizo-
wane, a formalnością jest uchwała intencyjna.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  poprosił o zabranie głosu obecne-
go Wicestarostę Powiatu Kętrzyńskiego – Pana Łukasza Wiśniewskiego. 

Wicestarosta Powiatu Kętrzyńskiego – Pan Łukasz Wiśniewski  powiedział, że jak słusznie
Wójt Gminy powiedział – zadanie zostało zrealizowane w sezonie wakacyjnym, chociaż ter-
min wykonania był do końca listopada. Droga będzie służyła mieszkańcom i na pewno wy-
maga dokończenia. Dziękuje za dotychczasowe wsparcie inwestycji, co ułatwia realizacje in-
westycji na terenie tut. Gminy.  

Głos zabrał radny Robert Gastołek, który powiedział, że plan został wykonany, ale niestety w
100 % koszty wykonania zadania wzrosły i dlatego środków wystarczyło tylko znaku do Dę-
bian. Złożył podziękowania dla Wójta Gminy, całej Rady i dla Pana Wicestarosty.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski  podziękował  za  omówienie,  za
realizację zadania. ( Na obrady sesji powróciła Przewodnicząca Rady Gminy) Zapytał, czy są
pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosił  Przewodniczących  Komisji  o
przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie:   udzielenia  pomocy
finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej
nr 1590N Rodele – Ogródki – Srokowo  na odcinku Rodele – Dębiany”.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudowa
drogi powiatowej nr 1590N Rodele – Ogródki – Srokowo  na odcinku Rodele – Dębiany”.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
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Eugenia Gbur powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie:   udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1590N Rodele – Ogródki – Srokowo  na odcinku Rodele –
Dębiany”.

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt
uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację
zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1590N Rodele – Ogródki – Srokowo  na odcinku
Rodele – Dębiany”, po czym poddał go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w  sprawie dotacji na prace konserwator-
skie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków dla 
Parafii p. w. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach. Poprosiła Skarb-
nika Gminy o omówienie tego projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że 22 maja wpłynęło pismo proboszcza Pa-
rafii w Barcianach z prośbą o dofinansowanie III etapu prac konserwatorskich zabytkowej 
ambony. Powiedziała, że w piśmie ks Proboszcz zaznacza, że w październiku 2017 r. Parafia 
złożyła wniosek do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego o dofinansowanie tych prac.
Kwota ogółem całego zadania to 66.036,94 zł. Ministerstwo nie przyznało tych środków. Pa-
rafia wystąpiła do Urzędu Marszałkowskiego i Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o 
dofinansowanie. Urząd Marszałkowski nie przyznał dotacji,  a Konserwator Zabytków zare-
zerwował dotację w wysok. 30 tys zł. Ks proboszcz zwraca się z prośba o dofinansowanie III 
etapu prac w  wysok. 22 tys zł. Pozostałe 14 tys Parafia będzie zbierała jako wkład własny. W
budżecie mamy zabezpieczone 15 tys zł na taką dotację, dlatego jest zaproponowana taka 
kwota.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie..
Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  na wczorajszym
wspólnym posiedzeniu radni zdecydowali jednogłośnie, że należy ratować to, co pozostało.
Powiedział, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym jednym z zadań jest zabezpieczenie
środków na utrzymanie  zabytków.

Więcej pytań nie zgłoszono. Poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii
poszczególnych komisji na temat tego projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 5 członków
komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  dotacji  na  prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytków dla Parafii p. w. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie
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dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku
wpisanym do rejestru zabytków dla Parafii p. w. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi
Panny w Barcianach.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy
zabytku wpisanym do rejestru zabytków dla Parafii p. w. Niepokalanego Serca Najświętszej
Maryi Panny w Barcianach.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała projekt
uchwały w  sprawie  dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane
przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków  dla  Parafii  p.  w.  Niepokalanego  Serca
Najświętszej  Maryi  Panny  w  Barcianach,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W
głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  Wójta
Gminy  o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelacje  radnej  Agnieszki
Kuczewskiej w sprawie:

-   wysypania  alejki  na  cmentarzu  w  Windzie  oraz  o  skoszenie  trawy  na  cmentarzu  –
poinformował,  że  interpelacja  zostanie  skierowana  do  spółki  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej,  nie  mniej  jednak  dodał,  że  corocznie  przed  świętem Wszystkich  Świętych
cmentarze są przeglądane, porządkowane, alejki wysypywane, śmiecie wywożone.

- koleiny na drodze wojewódzkiej na 591 w Windzie- interpelacja zostanie przekazana do
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie;

- przygotowanie dróg gminnych do sezonu zimowego tj.: 125058N, 125054N i na tej drodze
naprawa  mostu,  droga  125055N  i  droga  do  lasu   -  interpelacja  zostanie  przekazana  do
Zakładu Utrzymania Dróg, Zieleni i Gospodarki Mieszkaniowej w Barcianach;

-  przy drodze powiat. Nr 1584N  wycięte zakrzaczenia znajdowały się na jezdni i tylko jeden
pas drogi był przejezdny - interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w
Kętrzynie;

-  ubytki w nawierzchni  droga Nr 1727N  Winda – Nowa Różanka  -  interpelacja zostanie
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Piotra Drozda:

-  w  sprawie  udrożnienia  rzek  płynących  przez  Gminę  Barciany  –  interpelacja  zostanie
przekazana do Wód Polskich;
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-  w sprawie  zapytania, że  mimo wielokrotnych zgłoszeń brak  jest wyrównania dróg gmin-
nych w sołectwach Silginy, Krelikiejmy Solkieniki, Momajny – Wójt Gminy wyjaśnił, że in-
terpelacje to nie polecenia,  to zapytanie w sprawie. Powiedział  następnie, że dróg grunto-
wych nie równa się gdy jest sucho, bo wówczas grunt się nie ubija, tylko pyli. Zasadne jest
wyrównywanie dróg   gruntowych, gdy teraz deszcze przestają padać. Równanie, gdy jest su-
cho nie daje efektu.

- most w Silginach na rzece Liwna – Wójt Gminy wyjaśnił, że most do łąk nie przebiega w
pasie drogi. Zrobiony został w czynie społecznym przez mieszkańców. Planuje się wystąpić
do pana Premiera Morawieckiego o pomoc w budowie mostu.

-   most  w  miejsc.  Asuny  –  jest  przygotowywany  projekt  z  konstrukcji  metalowej  o
odpowiedniej szerokości, tylko pod ruch pieszy.
 
-  przystanku  w  miejsc.  Krzeczewo  przy  nowej  drodze  –  Wójt  Gminy,  że  jest  kłopot  z
przystankami,  bo  ostatnio  są  niszczone.  Najpierw  są  takie  sprawy zgłaszane  na  policję.
Przekaże interpelację do ZUDZiGM o jak najszybszą naprawę. 

Radny Robert Gastołek:
- zebrania poboczy oraz wykopania rowu na drodze gminnej w Dębianach (tzw. kolejka) w 
kierunku do mostu – Wójt Gminy odpowiedział, że interpelację w sprawie tej drogi zgłosiła 
także radna Kuczewska. Interpelacje zostanie przekazana do ZUDZiGM, tam już zaczęto ko-
pać rowy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski:
- dach na„starej” sali gimnastycznej – odpowiedział, że przejrzy budżet i poszuka środków.
Dodał, że w Szkole w Drogoszach zalana została piwnica – poszła woda przez fundamenty.
Po obfitych deszczach zalało też mieszkańców Gęsik . Została uszkodzona droga na Gęsiniec
Wielki, gdzie zostało wykorzystanych 30 wywrotek gruzu, który leżał w zapasie.     

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra pogratulował Sołectwom Mołtajn i Drogosze za udział w
konkursie „Czysta i piękna zagroda – estetyczna wieś 2018”. Sołectwo Mołtajny zajęło III
miejsc z punktacją 83,99 – przy przyroście punktów 22,01, ale Komisja wyjaśniała, że do
konkursu przystąpiło wiele miejscowości i poziom był bardzo wysoki. Sołectwo Drogosze
uzyskało  100  punktów  przy  przyroście  9,68  pkt.  Dodał,  że  3  października  odbędzie  się
podsumowanie konkursu.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała
Wójtowi Gminy  za udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

 Ad 15. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wolnych wniosków i informacji.

Głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Ma-
rianna Stefańska i złożyła informację o posiedzeniu Komisji, której przewodniczyła w dniu
20 września br., na którym obecna była Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w
Barcianach – Pani Maria Pyrcz. Tematem spotkania była realizacja programu „500+” przez
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Barcianach w 2017 r.  oraz analiza sprawozdania z
realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie informacji. Zapoznała następnie zebranych z Uchwałą Składu Orzekającego
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie  w sprawie  wydania  opinii  o  przedłożonej
przez Wójta Gminy Barciany informacji o przebiegu wykonania budżetu na I półrocze 2018
r. 

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że obserwuje i śledzi sprawozdania,
ale po raz pierwszy wykonanie dochodów w I półroczu jest ponad 50 % - tego nie było. Po-
dziękował za pracę dla Pani Skarbnik i całemu referatowi nad konsekwentną realizacją do-
chodów. Dochody sięgną ponad 33 mln. Dodał, że dochody Gminy są najwyższymi dochoda-
mi w powiecie na mieszkańca. Wyjaśnił, że gdy są wysokie dochody, to można sobie pozwo-
lić na większe możliwości wydatkowania. Dodał, że korzystamy z tych wszystkich środków,
które są możliwe do pozyskania. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za prace
dla pani Skarbnik i całego referatu finansowego. 
 
Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 16. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 17. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
spraw różnych. Zaprosiła wszystkich radnych z rodzinami na Święto Pieczonego Ziemniaka.
Zaprosiła na jutro na godz. 19.00 na spotkanie z Panią Barbarą Sulowską z okazji obchodów
Święta Niepodległości. 

 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku obrad LI sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 14.50,
dziękując wszystkim za udział.

                     
   Przewodnicząca Rady Gminy Barciany

                                    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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